
 

 

 

Warszawa, dnia 30 kwietnia 2024 r. 

 

Szanowny Pan 

Dariusz Standerski 

Sekretarz Stanu, 

Ministerstwo Cyfryzacji 

 

Szanowny Panie Ministrze, 

 

Akt w sprawie danych to kluczowe rozporządzenie dla funkcjonowania europejskiej przestrzeni 

cyfrowej, odpowiadające na dynamicznie zmieniające się potrzeby nowoczesnego rynku. W 

imieniu Związku Cyfrowa Polska, branżowej organizacji pracodawców, która zrzesza 

największe firmy z branży nowoczesnej technologii, chciałbym przedstawić nasze stanowisko 

odnośnie kształtowania polityki w zakresie właściwego nadzoru nad implementacją Data Act 

w polskim systemie prawnym.  

Odpowiedzi na pytania z procesu prekonsultacyjnego 

Czy powinien być wyznaczony jeden czy więcej właściwych organów odpowiedzialnych za 

stosowanie i egzekwowanie DA?  

Opowiadamy się za wyznaczeniem jednego centralnego organu, który będzie odpowiedzialny 

za stosowanie i egzekwowanie przepisów Data Act. Taka decyzja pozwoli na scentralizowane 

i bardziej skuteczne zarządzanie procesami, unikając przy tym fragmentaryzacji i potencjalnej 

nieefektywności, wynikającej z mnożenia organów nadzorczych w tak złożonej i dynamicznie 

rozwijającej się dziedzinie jak cyfryzacja. W naszej ocenie, pojedynczy organ zapewni większą 

jasność prawną i operacyjną dla przedsiębiorstw działających na rynku.  

  



 

 

 

Czy nadzór nad stosowaniem i egzekwowaniem DA powinien być powierzony dotychczas 

istniejącym czy nowo powołanym organom?  

Wskazane jest powierzenie nadzoru nad stosowaniem i egzekwowaniem Data Act istniejącym 

organom, które już mają doświadczenie w obszarze danych. Urząd Ochrony Danych 

Osobowych (UODO), jako organ z odpowiednią ekspertyzą w tym zakresie, wydaje się być 

najbardziej odpowiedni do pełnienia tej roli.  

Który z organów powinien pełnić rolę krajowego organu ds. współpracy międzynarodowej w 

kwestiach prawnych, o którym mowa w art. 32 ust. 3 DA? 

UODO powinien również pełnić rolę organu ds. współpracy międzynarodowej w kwestiach 

prawnych związanych z Data Act, co zapewniłoby spójność i efektywność w stosowaniu 

przepisów.  

Związek Cyfrowa Polska z zadowoleniem przyjmuje działania Rządu RP mające na celu 

sprawną implementację aktu w sprawie danych. Jako organizacja branżowa pozostajemy do 

dyspozycji Ministerstwa na dalszych etapach wdrożenia rozporządzenia. 

 

Z wyrazami szacunku 

Michał Kanownik 

 

Prezes Zarządu 

Związek Cyfrowa Polska 

 

 


